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В статье рассматриваются вопросы своевременного и полного исполнения органами государственной 
власти и должностными лицами решений Конституционного Суда Российской Федерации, европейский 
опыт конституционной юстиции по данной проблематике. Внимание уделяется также мерам конституцион-
но-правовой ответственности органов власти субъектов Российской Федерации за неисполнение решений 
Конституционного Суда РФ, а также усилению роли органов российской прокуратуры и юстиции в исполне-
нии этих решений.

Ключевые слова: решения Конституционного Суда Российской Федерации, органы государственной 
власти и должностные лица субъектов РФ, органы прокуратуры и юстиции РФ, органы конституционной 
юстиции зарубежных стран.

DOI : 10.18572/1813-1247-2017-11-35-40 



Государственная власть и местное самоуправление36

ИЗБИРАТЕЛЬНЫЕ ПРАВООТНОШЕНИЯ

ON EXECUTION OF JUDGMENTS OF THE CONSTITUTIONAL COURT
OF THE RUSSIAN FEDERATION

Evdokimov Vyacheslav B.

Chief Research Scientist of the Research Institute 

of the Academy of the Prosecutor General's Offi ce of the Russian Federation

Doctor of Law

Professor

The article considers the issues of timely and full execution by the public authorities and offi cials of the deci-
sions of the constitutional Court of the Russian Federation, the European experience of constitutional justice on this 
issue. Attention is also given to measures of constitutional legal responsibility of the authorities of constituent entities 
of the Russian Federation for non-execution of decisions of the constitutional Court of the Russian Federation and 
the strengthening of the role of the authorities of the Russian Prosecutor’s offi ce and of justice in the execution of 
these decisions.
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